
STUDIUL 10

DUMNEZEUL CARE NE
ASCULTA RUGACIUNILE

Poate ca titlul acestei lectii ti se pare putin ciudat. Ce are de-a face acest titlu cu titlul general 
al  trimestrului  care  studiaza  diferitele  aspecte  ale  caracterului  si  ale  persoanei  lui  Dumnezeu. 
Chestiunea este ca Dumnezeu este un Dumnezeu careia Ii place sa comunice cu copiii Sai. El este 
preocupat  pentru tine,  se  delecteaza  in  compania  ta.  Adu-ti  aminte  ca  in  gradina Edenului  lui 
Dumnezeu Ii facea placere sa se intalneasca cu Adam si Eva, dar pacatul a fost acela care a rupt 
aceasta relatie. Dupa caderea in pacat Adam si sotia sa s-au ascuns de Dumnezeu, si de atunci pana 
acum Tatal a cautat continuu compania omului, nu pentru ca El are nevoie de ceva de la noi, ci 
pentru ca ne iubeste, si stie ca fara El, viata noastra va fi complet dezechilibrata. 

In lectia acestei saptamani vom vedea ca unul dintre instrumentele pe care Dumnezeu le 
foloseste pentru a cultiva companierismul copiilor Sai, este rugaciunea. Dar multi  crestini au o 
falsa conceptie despre rugaciune, crezand ca ea este pentru a-L informa pe Dumnezeu de nevoile 
noastre,  sau cred ca daca ne rugam foarte mult,  atunci  Il  putem convinge pe Dumnezeu sa-si 
schimbe atitudinea in fata situatiilor adverse in care traim si care ne apasa. Dar lucrurile nu stau 
asa in realitate. In primul rand, Dumnezeu stie nevoile noatre inainte de a-I cere, si nu stie doar 
ceea ce noi credem ca avem nevoie, ci El stie ceea ce noi avem nevoie cu adevarat. In al doilea 
rand, daca El este Dumnezeu si te iubeste, si stie ceea ce ai nevoie, cum poti gandi ca rugandu-te 
mult sau stand mult timp in genunchi, sacrificandu-te, Il vei convinge sa-si schimbe opinia? El stie 
ca pana si lucrurile triste care de multe ori au loc in viata ta, sunt pentru binele celor ce-L iubesc.

 Atunci de ce mai este nevoie sa te rogi? De ce trebuie sa te rogi tot timpul? Aceasta este o 
buna intrebare, si pentru a-i raspunde, trebuie sa intelegem in ce consta crestinismul. Crestinismul 
nu inseamna doar sa accepti un set de doctrine si sa apartii unei biserici, ci el inseamna o companie 
zilnica cu Isus, o comuniune permanenta cu El. Rezultatul acestei vieti de companie cu El este 
ascultarea si faptul de a fi membru al bisericii, dar daca crestinismul este comuniune cu Hristos, 
trebuie sa stii  ca nu exista comuniune fara dialog.  Ceea ce fac cel  mai  mult  prietenii,  este sa 
converseze de toate, fara sa ii intereseze vreun aspect anume, important este comunicarea.

Cu Isus nu este diferit, pentru a cultiva comuniunea cu El este nevoie sa conversezi cu El. El 
iti  vorbeste  tie  prin  cuvantul  Sau,  iar  tu  vorbesti  cu El  prin  rugaciune,  nu pentru ca  El  sa  ia 
cunostinta de ceea ce ti  se  intampla,  pentru ca El  stie  totul,  ci  pentru ca  tu sa simti  prezenta 
Dumnezeului tau alaturi de tine, sa te simti increzator, sa simti ca nu esti singur. Aceasta este 
diferenta, prietene. Caci nu este tot una sa infrunti problemele vietii singur, sau sa infrunti aceleasi 
probleme cu siguranta ca Isus este alaturi de tine. Dumnezeu nu poate face minuni daca ne rugam 
mult?  Sigur ca poate pentru ca este Dumnezeu.  Nu te indoi niciodata de puterea Sa. El poate 
deschide Marea Rosie, poate inchide gura leilor, poate face ca un peste enorm sa-l inghita pe Iona, 
fara sa-l digere in trei zile, poate sa trimita un corb sa-i duca mancare lui Ilie, in fine, Dumnezeu 
poate totul. 

Si daca a putut sa faca aceste lucruri in trecut, poate face lucruri asemanatoare si cu tine 
astazi, dar poate cea mai mare minune pe care Dumnezeu vrea s-o faca cu tine, nu este in afara ta, 
ci in interiorul tau. Marele dusman al omului este frica. Aceasta este un instrument de distrugere pe 
care vrajmasul il foloseste pentru a termina cu viata ta, cu idealurile tale. Dar cand tu te rogi lui 
Dumnezeu, El iti da siguranta companiei Sale. Si te intrebi:”Daca Dumnezeu este cu mine, cine 



poate  fi  impotriva  mea?”  Aici  este  puterea  rugaciunii,  pe  care  multe  persoane  nu  o  inteleg. 
Rugaciunea mentine comuniunea cu Isus, pentru ca niciodata sa nu te simti singur, pentru a avea 
siguranta ca Isus este intotdeauna alaturi de tine. De aceea trebuie sa te rogi si sa conversezi cu 
Isus tot timpul, cand mergi, cand faci cumparaturile, in orice ai face sa ai siguranta ca Isus este cu 
tine. 

Sa mergem acum la a doua parte a lectiei, unde vom vorbi despre Isus ca model al nostru de 
rugaciune. Isus era Dumnezeu si putea totul. Atunci de ce se ruga atat de mult? Erau zile cand 
dupa apusul soarelui se punea pe genunchi, iar a doua zi, rasaritul soarelui il gasea tot pe genunchi. 
Multi oameni astazi repeta acea fraza bine cunoscuta: „Nimeni nu a trait ca Isus, pentru ca nimeni 
nu s-a rugat ca El.” Si este adevarat ca secretul vietii biruitoare a lui Isus, este concentrat in viata 
Sa de rugaciune. Dar de ce, nu era El Dumnezeu? Sigur ca era, pe pamant in corpul Sau omenesc 
continua sa fie Dumnezeu in toata puterea Sa. Dar venind pe acest pamant, El a facut un legamant 
cu Tatal Sau, ca aici, pe pamant sa nu se foloseasca de puterile Sale divine fara consimtamantul 
Tatalui Sau. Isus a venit pe acest pamant nu doar pentru a ne salva, sau pentru a ne invata cum sa 
traim vieti biruitoare, ci El a venit in mod special pentru a ne arata secretul unei vieti biruitoare, 
acest secret fiind rugaciunea. Isus a petrecut de multe ori nopti intregi cu Tatal Sau in rugaciune si 
in dimineata urmatoare, cand cobora in valea durerii umane, trebuia sa alunge demonii, sa vindece 
paralizati sau sa invieze motii, sa mearga pe mare sau sa potoleasca furtuna. Niciuna din aceste 
minuni facute pe pamant, nu a fost datorita puterii Sale divine, ci prin puterea Tatalui pe care o 
primea prin rugaciune. Dar poate cel mai mare miracol nu au fost acele fapte supranaturale, ci cea 
mai mare minune a avut loc in propria Sa viata. 

Iata  ce  afirma  Evrei  5:7  –  „El  este  Acela  care,  în  zilele  vieţii  Sale  pămînteşti,  aducînd 
rugăciuni şi cereri cu strigăte mari şi cu lacrămi către Cel ce putea să-L izbăvească dela moarte, şi 
fiind  ascultat,  din  pricina  evlaviei  Lui.”  Gandeste-te  la  continutul  acestui  text,  care  spune  ca 
Hristos a strigat catre Cel ce putea sa-L scape de moarte, Tatal Sau. Dar Tatal nu L-a eliberat de la 
moarte, caci El a murit. Dar de ce spune textul ca „a fost ascultat, din pricina evlaviei Lui”? Cum a 
fost ascultat, daca pana la urma tot a murit? Aminteste-ti ca in noaptea dinaintea crucificarii, cu 
lacrimi si sudoare de sange, Isus a strigat: „Tata, daca este cu putinta, indeparteaza de la Mine 
paharul acesta.” Adica a vrut sa spuna: „Nu vreau sa mor”, si totusi a murit. Dar autorul epistolei 
catre evrei spune ca „a fost ascultat”, chiar daca a murit. 

Ce inseamna aceasta? Cea mai mare minune pe care Dumnezeu o face in viata ta, cand te 
rogi,  nu este  necesar  ca sa se schimbe circumstantele  exterioare,  ci  sa  fie schimbata  inima ta. 
Prietene, Isus nu era un sinucigas nebun, cu dorinta de a muri. El era o fiinta umana, ca tine si ca 
mine, cu instinct de conservare, si nu vroia sa moara, de aceea s-a rugat:” te rog, ia de la Mine 
paharul acesta.” Si Tatal L-a auzit si I-a raspuns, dar nu eliberandu-L de la moarte, ci eliberandu-L 
de frica si teama si dandu-I putere pentru a ajunge la momentul sacrificiului suprem.  Care este 
minunea pe care astepti ca Dumnezeu s-o faca in viata ta? Crezi ca Dumnezeu nu te mai aude, nu-
ti raspunde, ca a uitat de tine? Continua sa te rogi, continua sa strigi, sa implori, chiar daca ti se 
pare ca nimic nu se intampla, caci poate chiar acum se desfasoara cea mai mare minune in inima 
ta, pentru a infrunta imprejurarile cele mai dificile, dar fara teama. Caci nu este tot una sa infrunti 
problemele cu inima plina de frica, indoiala si teama, sau sa le infrunti cu siguranta companiei lui 
Isus care merge alturi de tine. 

In a treia parte a lectiei ne vom gandi la ceea ce spune Evrei 11:6. Acesta este capitolul 
credintei. Fraza pe care vrem s-o intelegem este:  „fără credinţă este cu neputinţă să fim plăcuţi 
Lui! Căci cine se apropie de Dumnezeu, trebuie să creadă că El este, şi că răsplăteşte pe cei ce-L 



caută.” Ce este credinta? Ea este incredere. Cand zici ca ai credinta in Dumnezeu, tu ai incredere in 
El. Dar ca sa ai incredere in cineva, trebuie sa-l cunosti, si pentru a-l cunoaste trebuie sa comunici 
cu  el.  Tu  nu  poti  cunoaste  o  persoana  daca  nu  comunici  cu  ea.  Increderea  este  rezultatul 
cunoasterii. Pentru a avea incredere in Dumnezeu, ai nevoie sa-L cunosti, si pentru a-L cunoaste, 
trebuie sa comunici cu El. Aici intervine iarasi rugaciunea, care nu este pentru a-L informa pe 
Dumnezeu de nevoile tale, pentru ca El le cunoaste, fara sa-I ceri. Rugaciunea nu este nici pentru 
ca lui Dumnezeu sa I se faca mila de tine, si astfel sa-si schimbe planul pe care-l are pentru viata 
ta. Rugaciunea este pentru ca tu sa-ti fortifici credinta, pentru a-L cunoaste mai bine pe Dumnezeu, 
pentru a invata sa te increzi in El, chiar daca nu ai motive aparente de incredere. 

De exemplu, copilul tau de trei ani sufera de leucemie si este condamnat la moarte. Si tu 
plangi si strigi inaintea lui Dumnezeu. El deja stie ca fiul tau este bolnav si daca El stie ca cel mai 
bine pentru tine si copilul tau este ca el sa se insanatoseasca, atunci se va face sanatos. Dar daca in 
infinita Sa dragoste, El stie ca cel mai bine este ca fiul tau sa se odihneasca, asa va fi. Dar oricum 
Dumnezeu iti va raspunde, de multe ori cum vrei tu, sau alteori, nu cum vrei tu, ci cum El vrea. In 
infinita sa intelepciune, El stie cum trebuie sa-ti raspunda. Dar de ce te-ai mai rugat, daca El nu a 
vindecat pe fiul tau? Pentru a-ti intari credinta, pentru a mari increderea ta in Dumnezeu, pentru ca 
atunci cand medicul vine la tine pentru a-ti da vestea ca fiul tau a murit, chiar daca plangi, sa te 
poti ascunde in bratele lui Isus care te iubeste atat de mult, si sa nu te indoiesti de dragostea Sa, in 
ciuda celor intamplate. Aici este valoarea rugaciunii. 

A patra parte a lectiei ne vorbeste tocmai de ocaziile in care Dumnezeune raspunde intr-un 
mod diferit de cum noi ii cerem. Acum, noi nu intelegem din cauza umanitatii noastre, pentru ca 
omului ii place ca totul sa iasa cum vrea el. Vrea ca traficul sa fie in favoarea lui, sa-i ajunga banii 
pentru tot ce isi doreste, ca fiii sai sa fie cei mai buni din scoala, afacerile sa-i prospere si multe 
altele.  Aceste  lucruri  nu sunt  rele in sine,  sunt  naturale,  logice si  umane.  Dar cand ne rugam, 
Dumnezeu nu raspunde intotdeauna cum vrem noi, El raspunde cum stie ca este mai bine pentru 
noi, chiar daca nu intelegem pe moment. Daca ma rog mult, Dumnezeu nu poate sa-si schimbe 
decizia? Nu, daca ceea ce ii cerem va fi pentru suferinta noastra mai tarziu. Si da, daca atitudinea 
mea este de a deschide inima mea catre El ca unui prieten. Sa ne gandim la ce spune Ioan: „Dacă 
ne mărturisim păcatele, El este credincios şi drept, ca să ne ierte păcatele şi să ne curăţească de 
orice nelegiuire.” Aici este tipica situatie in care Dumnezeu reactioneaza intr-un mod diferit cand 
te rogi. 

De exemplu, eu am pacatuit, sunt condamnat la moarte. Dumnezeu nu vrea ca eu sa mor, dar 
moartea este plata pacatului. Eu incep sa ma rog, sa marturisesc pacatosenia mea, continui sa ma 
rog, sa strig la Dumnezeu cu lacrimi, si in acest moment Dumnezeu isi schimba atitudinea, imi da 
iertarea pe care inainte de a ma ruga nu mi-o putea da, pentru ca eu nu o acceptam, dar rugaciunea 
mea l-a facut pe Dumnezeu sa-si schimbe atitudinea fata de mine. Dar cand nu-l pot convinge eu 
pe Dumnezeu? Sa presupunem ca avionul meu nu porneste si eu trebuie sa ajung la New York si 
sunt disperat pentru ca fratii ma asteapta. Si ma rog: „Doamne fa tu ca avionul sa porneasca.” Si 
deodata se aude: „Avionul nu va mai pleca, dar sunt 4 locuri in alt avion si vom trimite 4 pasageri 
acolo.”  Toti alearga sa prinda acele locuri, iar eu raman in urma. „Dar Doamne cum de ai permis 
asta, Tu stii ca trebuie sa predic, de ce nu-mi raspunzi?” Si nu-mi raspunde cum vreau eu. Celalalt 
avion pleaca, are un accident si toti pasagerii mor. Si atunci ce-i voi mai spune eu lui Dumnezeu? 
Am strigat atat, dar acum ce sa-I mai spun? Iti dai seama?

Sa trecem acum la ultima parte a lectiei. Vom vorbi despre participarea noastra in procesul 
raspunsului divin. Sa presupunem ca nu am de lucru si-mi petrec toata ziua rugandu-ma, pentru ca 



Dumnezeu sa-mi dea un loc de munca.  Ma rog in fiecare zi a saptamanii,  iar sabatul il  dedic 
postului si rugaciunii, si mai mult decat atat, cer ca biserica sa se roaga ca Dumnezeu sa nu ma lase 
in aceste  momente  dificile.  Si  tot  asa,  continui  sa  ma rog pe genunchi,  cu lacrimi,  cerand de 
munca, dar acel loc de munca nu apare. Care este problema? De ce toata lumea are de lucru, numai 
eu nu? Pentru ca trebuie sa ma rog mai putin, si sa ies sa caut de lucru mai mult. Pentru ca locul de 
munca nu intra pe fereastra. Dumnezeu poate face minuni in viata ta, dar niciodata nu va face ceea 
ce trebuie sa faci tu. De aceea la nunta din Cana, Isus a zis servitorilor: „Umpleti vasele cu apa.” 
De ce? Pentru ca ei nu puteau transformau apa in vin, dar Dumnezeu putea. Dar ei puteau umple 
vasele cu apa si Dumnezeu nu o facea in locul lor. Cand l-a inviat pe Lazar, a spus barbatilor: 
”Dati piatra la o parte.” De ce? Pentru ca oamenii nu puteau sa invieze mortii, dar Dumnezeu putea 
s-o faca. Dar ei puteau da piatra la o parte si Dumnezeu nu o facea pentru ei. Dumnezeu este 
dispus sa-ti raspunda si de multe ori o face dandu-ti ocazii, dar tu nu le vrei, pentru ca in mintea ta 
astepti ca raspunsurile divine sa-ti vina fara ca tu sa faci nimic in plus, vrei sa-ti cada bani, loc de 
munca sau un camin fericit. Nu, prietene. Atunci de ce mai ma rog, daca Dumnezeu vrea ca eu sa 
fac lucrurile? Cel mai bun instrument prin care Dumnzeu iti raspunde la rugaciune, de cele mai 
multe ori esti tu insuti, dar trebuie sa fii cu inima plina de incredere, nu cu frica. Daca nu te rogi, 
inima ta se umple de frica si degeaba cauti de lucru, caci asa nu vei gasi. Dar daca tu te rogi si 
inima ta este plina de incredere, mergi in Numele lui Dumnezeu, si portile ti se deschid.
Dumnezeu sa te binecuvinteze! 


